

Title (en)  
Hydraulic piston pump.

Title (de)  
Kolbenpumpe zum Fördern von Flüssigkeiten.

Title (fr)  
Pompe hydraulique à piston.

Publication  
**EP 0476367 A1 19920325 (DE)**

Application  
**EP 91114328 A 19910827**

Priority  
DE 4029751 A 19900920

Abstract (en)  
The aim is to provide a dosing pump, which is of simple design and therefore can be produced cost-effectively, for sticky fluids, for example liquid detergents. This is realised with a piston pump (1) in which a disc (5) or a cylinder is arranged rotatably or pivotably in the pump casing. A piston (8) driven by a crank drive (9) is arranged in the bore of the disc (5) or in the cylinder; in this arrangement, the disc (5) or the cylinder firstly pivots to a suction (2) and thereafter to a pressure nozzle (3). <IMAGE>

Abstract (de)  
Es soll eine einfach aufgebaute und daher kostengünstig herstellbare Dosierpumpe für klebrige Flüssigkeiten z.B. flüssige Waschmittel geschaffen werden. Das wird durch eine Kolbenpumpe (1) verwirklicht, bei der im Pumpengehäuse drehbar oder schwenkbar eine Scheibe (5) oder ein Zylinder angeordnet ist. In der Bohrung der Scheibe (5) oder im Zylinder ist ein von einem Kurbeltrieb (9) angetriebener Kolben (8) angeordnet; dabei schwenkt die Scheibe (5) oder der Zylinder zunächst zu einem saug-(2) und danach zu einem Druckstutzen (3) hin. <IMAGE>

IPC 1-7  
**F04B 19/02**

IPC 8 full level  
**F04B 19/02** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**F04B 19/027** (2013.01)

Citation (search report)  
• [X] GB 486740 A 19380609 - MESSERSCHMITT BOELKOW BLOHM  
• [Y] US 4118151 A 19781003 - MURAKAMI TAKAO, et al  
• [X] FR 346718 A 19050207 - DES ATELIERS ET CHANTIERS DE LA LOIRE [FR]  
• [X] GB 732161 A 19550622 - OTTO BAIER, et al  
• [X] BE 394059 A  
• [X] GB 653922 A 19510530 - WALTER STEPHEN JOHN WOODWARD, et al

Cited by  
EP2765310A1

Designated contracting state (EPC)  
DE FR GB IT

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0476367 A1 19920325**; DE 4029751 A1 19900920

DOCDB simple family (application)  
**EP 91114328 A 19910827**; DE 4029751 A 19900920